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Obec Velké Popovice

Ringhofferova 1, 251 69 Velké Popovice
tel.č.: 323 665 230 | e-mail: podatelna@velkepopovice.cz

Z Á P I S
zasedání číslo 4 Zastupitelstva obce Velké Popovice

konané dne 30. 4. 2020 v Vzorné lidové knihovně Velké Popovice od 18:30 hod.

Upozornění: Jedná se o neúplný zápis. Plná verze zápisu je k dispozici na obecním úřadě.

Doba jednání: od 18.30 do 19.35
Přítomno: 13 zastupitelů
Omluveni: Ing. Jaroslava Staňková, Jaroslav Schejbal
Neomluveni:
Předsedající: MUDr. Václava Zímová
Zapisovatel*: Mgr. Lenka Matoušová
Ověřovatelé zápisu: Bc. Eva Čelikovská, Tomáš Chramosta

*Předsedající v souladu s jednacím řádem obce určil výše uvedenou osobu.
O veškerých přijatých usneseních bylo hlasováno veřejně, zdvižením ruky.

Starostka obce přivítala přítomné a konstatovala, že přítomno je 13 zastupitelů. Zastupitelsvo je
usnášeníschopné. Dále starostka přítomným připomenula, že z jednání zastupitelstva se pořizuje zvukový
záznam. Zápis z jednání se nepíše doslovný. 

Mgr. Lenka Matoušová, 1. místostarostka přítomným vysvětlila, že z důvodu zahájení používání aplikace UZOb
byla pozměněna systematika číslování přijatých usnesení.  

1. Určení zapisovatele a ověřovatelů zápisu, schválení programu
blok 1-1

Starostka se po zahájení jednání dotázala přítomných, zda má někdo zájem o pozici zapisovatele zápisu. Nikdo
se nepřihlásil, proto navrhla, aby zapisovatelem byla určena Lenka Matoušová, 1. místostarostka. 

 

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Velké Popovice určuje zapisovatele pro pořízení zápisu z jednání zastupitelstva obce,
a to paní Lenku Matoušovou.  

Výsledek hlasování:
Pro: 13 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 1a/4Z/2020 bylo schváleno.

blok 1-2

Následně  starostka  uvedla,  že  je  potřeba  z  řad  zastupitelů  určit  dva  ověřovatele  zápisu.  Vyzvala
přítomné zastupitele, aby se k pozici ověřovatele zápisu přihlásili. 

Přihlásila se zastupitelka Eva Čelikovská a zastupitel Tomáš Chramosta. 

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Velké Popovice určuje  ověřovatele zápisu z jednání zastupitelstva, a to paní Evu
Čelikovskou a pana Tomáše Chramostu.
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Výsledek hlasování:
Pro: 13 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 1b/4Z/2020 bylo schváleno.

blok 1-3

Starostka dále přečetla program jednání zastupitelstva, jak byl zveřejněn na úřední desce obecního úřadu: 

1) Určení zapisovatele a ověřovatelů zápisu z jednání zastupitelstva, schválení programu jednání

2) Rozpočtové opatření č. 3/2020

3) Dotace sportovním organizacím na rok 2020

4) Volba zástupců do školské rady Základní školy Velké popovice, p.o., za zřizovatele

5) Různé

Starostka se otázala přítomných, zda má někdo návrh na doplnění programu jednání. Nikdo z přítomných
zastupitelů žádný návrh nevznesl, proto dala hlasovat o schválení programu jednání tak, jak byl zveřejněn
na úřední desce obecního úřadu.   

 

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo  obce  Velké  Popovice  schvaluje  program jednání  zastupitelstva  tak,  jak  byl  zveřejněn
na úřední desce obecního úřadu. 

Výsledek hlasování:
Pro: 13 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 1c/4Z/2020 bylo schváleno.

2. Rozpočtové opatření č. 3/2020

Starostka objasnila přítomným důvody, kvůli kterým je navrhováno rozpočtové opatření projednat a schválit.

V současné době probíhá investiční akce "vodovod a kanalizace Lojovice". Také byla podepsána dohoda s OHL
ŽS,  a.s.  o  smíru.  Obec  má  od  OHL  ŽS,  a.s.  obdržet  cca  13.000.000,-Kč.  Tato  částka  bude  použita
na  opravu  kanalizace  ve  Velkých  Popovicích.  Akci  chce  obec  co  nejdříve  realizovat.  Dále
se  připravuje  akce  "vodovod  a  kanalizace  Řepčice".  Všechny  tyto  akce  budou  administrativně  dopadat
také na Technické služby Velké Popovice, p.o. TS mají na starosti i jiné záležitosti - problém s kompostárnou,
doposud není zkolaudován objekt, ve kterém by měly mít TS své sídlo, nemáme sjednoceno vodné a stočné.
Abychom se z těchto problémů vymanili,  musíme po personální  stránce TS posílit,  resp.  je nutno posílit
o jednoho administrativního pracovníka.  K pokrytí  mzdových nákladů na nového zaměstnance je potřeba
navýšit finanční prostředky TS.     

Pro letošní rok je rozpočtovým opatřením navrhováno přesunout potřebnou částku z investiční části příspěvku
TS, neboť tato část příspěvku nebude v letošním roce čerpána. Jednalo by se o přesun v rámci jednotlivých
částí příspěvku.   

Diskuze:
Ladislav Skopal, zastupitel v  rámci  svého  zaměstnání  má  na  starosti  personální  záležitosti.

V  dané  problematice  se  tedy  pohybuje.  Rád  by  viděl  časový  snímek
takového  nového  pracovníka.  Požádal  tedy  o  jeho  vypracování.  Je
důležité vědět, co přesně bude mít takový člověk na starosti.

Starostka časový  snímek  pracovníka  lze  sestavit  až  u  pracovníka,  který
na  dané  pracovní  pozici  už  nějaký  čas  pracuje.  Ne  předem.

Zdeněk Tököly, zastupitel, ředitel v době, kdy byl ředitelem TS pan V ***,  byla v rámci TS vedle pozice
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TS ředitele, ještě i pozice technika. Nyní tomu tak není. TS nemají technika.
Jako ředitel vykonává i funkci technika. Dělá práci za dva. Síť vodovodů a
kanalizace  se  rozšiřuje.  Není  voda,  přibývá  vodovodních  přípojek.
TS  vydávají  vyjádření  ke  všem  přípojkám  v  obci.

Ladislav Skopal, zastupitel akce  vodovod  a  kanalizace  v  Lojovicích  a  Řepčicích  budou
jednorázové akce. Co bude obec dělat s pracovníkem navíc, až tyto akce
skončí?

Tomáš Chramosta, místostarosta v obci chybí ještě spousta úseků vodovodu a kanalizace. V tomto ohledu to
je ještě práce na 10 let.

Ladislav Skopal, zastupitel už  bylo  přijato  několik  nových  zaměstnanců  na  obecní  úřad.  Nejsem
přesvědčen,  že by práce na výstavbě vodovodů a kanalizací  byla prací
na deset let.

Eva Čelikovská, zastupitelka jsou to přece jednoduché počty. V TS byl technik i ředitel. Nyní pozice
technika obsazena není. Není co řešit.

Jiří Randák, radní je  určitě  potřeba  plánovat  kapacity  personální  i  finanční.  Na  druhou
stranu  máme  přece  kontrolní  orgány.  Kontrolní  a  finanční  výbor.  Ti
si mohou vyžádat podklady a mohou kontrolovat. Pokud by byl některý
ze zaměstnanců nedostatečně vytížen, mohou na to reagovat.

Starostka ukončila diskuzi, přečetla návrh usnesení a dala o něm hlasovat.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Velké Popovice schvaluje rozpočtové opatření č. 3/2020, které je nedílnou součástí
tohoto usnesení. 

Výsledek hlasování:
Pro: 8 / Proti: 0 / Zdrželo se: 5 (Doležalová, Fusková, Podroužek, Síbrt, Skopal)

Usnesení č. 2/4Z/2020 bylo schváleno.

3. Dotace sportovním organizacím na rok 2020
blok 3-1

Starostka předala slovo Jiřímu Randákovi, radnímu, který uvedl přítomným seznam subjektů, které v rámci
programu na podporu sportu podaly svou žádost. Sdělil také částky, o které tyto subjekty žádaly. Celkem tedy
bylo podáno 8 žádostí, s celkovou požadovanou částkou ve výši 1,365.000,-Kč. Obec ze svého rozpočtu na tento
typ dotací vyčlenila 825.000,-Kč.

Rada obce všechny podané žádosti posoudila a dospěla k závěru, že dvě žádosti zcela neodpovídají kritériím
programu. TJ Sokol Velké Popovice požádala o dotaci ve výši 290.000,-Kč. Její žádost ale obsahovala položky,
které letos program nepřipouštěl. Dále vzhledem k nízkému počtu členů může TJ Sokol Velké Popovice žádat
pouze o dotaci v maximální výši 80.000,-Kč. Rada tedy doporučuje přidělit dotaci v této částce. Dále rada obce
doporučila odmítnout žádost SH ČMS – Sboru dobrovolných hasičů Lojovice, kteří žádali dotaci ve výši 80.000,-
Kč  na  nákup  požární  stříkačky.  Rada  obce  současně  doporučuje  požadovanou  částku  dobrovolnému
sboru hasičů poskytnut mimo dotační program na podporu sportu, z jiných prostředků obce. Všem dalším
žádostem doporučila rada obce vyhovět, byť ve zkrácené výši.  

Dotace budou poskytnuty prostřednictvím veřejnoprávní smlouvy.

Diskuze:
Starostka se sborem dobrovolných hasičů je odmítnutí žádosti projednáno. Souhlasí

s  tím,  že  potřebnou  částku  dostanou  z  jiných  prostředků.  Všechny
požadované částky je doporučeno pokrátit ve stejné míře, vyjma Schulz
gym, z.s.

Ladislav Skopal, zastupitel na rok 2021 doporučil upřednostnit více ty subjekty, které mají v obci sídlo.
Subjekty  mají  rok  na  to,  aby  své  sídlo  do  obce  přenesly,  aby
se přizpůsobily. Ne všechny subjekty žádající o dotace věděly, že lze žádat
i o dotaci na akci. Toto by chtělo příště napravit.

Jiří Randák, radní všechny  subjekty  o  možnosti  dotace  na  akci  věděly.  Bylo  to  výslovně
uvedeno v pravidlech. Bylo se sportovci projednáno i v rámci jednání "u
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kulatého stolu".
J*** B***, Strong Girls, z.s. sídlo mají Strong Girls v Říčanech kvůli korespondenci. Bydlím tam, mám

přehled o veškeré došlé poště.  Když budeme mít  sídlo na hřišti,  pošta
se ke mně nedostane včas. Ale není problém, pokud to je důležité, sídlo
do  Velkých  Popovic  přeneseme.  Musí  to  být  přímo  umístění  sídla
do Popovic? Nebo stačí zřídit zde pobočný spolek?

Ladislav Skopal, zastupitel pomoct musíme především místním subjektů. Můžeme se k tomu sejít.
Jiří Randák, radní pravidla  pro  poskytování  dotací  pro  příští  rok  budeme  se  všemi  zase

diskutovat.  Pokud  máte  čas,  zúčastněte  se.  Vše  probereme.  V  rámci
pravidel zohledňujeme i počet dětí s trvalým pobytem v obci. Můžeme najít
pravidlo i jiné.

Lucie Fusková, zastupitelka můžeme pravidla vhodně zkombinovat. Trvalý pobyt i sídlo.
Starostka Strong Girls v rámci žádosti žádali dotaci i na náklady na péči o travnatou

plochu hřiště. Péče o trávník se nyní dělí mezi fotbalisty a ragbisty, což je
dobře.

J*** B***, STRONG Girls do budoucna bude problém se na hřiště vejít. Máme v plánu zapojit do hry
všechny - od dětí po ženy. Už teď musíme pracovat s jinými obcemi.

Starostka ukončila diskuzi a požádala Jiřího Randáka, radního, aby přečetl jednotlivá
usnesení v rámci tohoto bodu a dal o nich hlasovat.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Velké Popovice schvaluje poskytnutí dotace ve výši 80.000,-Kč Tělocvičné jednotě
Sokol Velké Popovice, IČ: 43750834, Sokolská č.p. 154, 251 69 Velké Popovice, dle „Žádosti o dotaci obce
Velké Popovice na podporu subjektů provozujících na území obce sportovní a tělovýchovné aktivity a
činnost“ ze dne 8. 4. 2020 a souhlasí s uzavřením veřejnoprávní smlouvy o jejím poskytnutí.

Výsledek hlasování:
Pro: 13 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 3a/4Z/2020 bylo schváleno.

blok 3-2

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Velké Popovice schvaluje poskytnutí dotace ve výši 56.000,-Kč  Kuželkářskému klubu,
z.s., IČ: 02200759, Sokolská č.p. 154, 251 69 Velké Popovice, dle „Žádosti o dotaci obce Velké Popovice
na podporu subjektů provozujících na území obce sportovní a tělovýchovné aktivity a činnost“ ze dne
9. 4. 2020 a souhlasí s uzavřením veřejnoprávní smlouvy o jejím poskytnutí.

Výsledek hlasování:
Pro: 12 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 3b/4Z/2020 bylo schváleno.

blok 3-3

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Velké Popovice schvaluje poskytnutí dotace ve výši 84.700,-Kč  SCHULZ GYM,  z.s.,
IČ: 06925201, Velké Popovice č.p. 286, 251 69 Velké Popovice, dle „Žádosti o dotaci obce Velké Popovice
na podporu subjektů provozujících na území obce sportovní a tělovýchovné aktivity a činnost“ ze dne
9. 4. 2020, a souhlasí s uzavřením veřejnoprávní smlouvy o jejím poskytnutí.

Výsledek hlasování:
Pro: 13 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 3c/4Z/2020 bylo schváleno.

blok 3-4

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo  obce  Velké  Popovice  schvaluje  poskytnutí  dotace  ve  výši  200.000,-Kč   TJ  Slavoj
Velké Popovice, z.s. – oddíl kopané, IČ: 00507687, Ringhofferova č.p. 336, 251 69 Velké Popovice, dle
„Žádosti o dotaci obce Velké Popovice na podporu subjektů provozujících na území obce sportovní a
tělovýchovné aktivity a činnost“ ze dne 7. 4. 2020, a souhlasí s uzavřením veřejnoprávní smlouvy o jejím
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poskytnutí.

Výsledek hlasování:
Pro: 13 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 3d/4Z/2020 bylo schváleno.

blok 3-5

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo  obce  Velké  Popovice  schvaluje  poskytnutí  dotace  ve  výši  200.000,-Kč   TJ  Slavoj
Velké Popovice, z.s. – oddíl hokej, IČ: 00507687, Ringhofferova č.p. 336, 251 69 Velké Popovice, dle
„Žádosti o dotaci obce Velké Popovice na podporu subjektů provozujících na území obce sportovní a
tělovýchovné aktivity a činnost“ ze dne 8. 4. 2020, a souhlasí s uzavřením veřejnoprávní smlouvy o jejím
poskytnutí.

Výsledek hlasování:
Pro: 13 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 3e/4Z/2020 bylo schváleno.

blok 3-6

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Velké Popovice schvaluje poskytnutí dotace ve výši 200.000,-Kč Rugby Club STRONG
GIRLS, z.s., IČ: 07949308 Kamlerova 163/11, 251 01 Říčany, dle „Žádosti o dotaci obce Velké Popovice
na  podporu  subjektů  provozujících  na  území  obce  sportovní  a  tělovýchovné  aktivity  a  činnost“  –
na pravidelnou činnost subjektů, ze dne 14. 4. 2020 a souhlasí s uzavřením veřejnoprávní smlouvy o jejím
poskytnutí.

Výsledek hlasování:
Pro: 13 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 3f/4Z/2020 bylo schváleno.

blok 3-7

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Velké Popovice schvaluje poskytnutí dotace ve výši 4.000,-Kč Rugby Club STRONG
GIRLS, z.s., IČ: 07949308 Kamlerova 163/11, 251 01 Říčany, dle „Žádosti o dotaci obce Velké Popovice
na  podporu  subjektů  provozujících  na  území  obce  sportovní  a  tělovýchovné  aktivity  a  činnost“  –
na pořádání sportovní akce, ze dne 14. 4. 2020 a souhlasí s uzavřením veřejnoprávní smlouvy o jejím
poskytnutí.

Výsledek hlasování:
Pro: 13 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 3g/4Z/2020 bylo schváleno.

blok 3-8

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Velké Popovice neschvaluje poskytnutí dotace ve výši 80.000,-Kč SH ČMS – Sbor
dobrovolných hasičů Lojovice, IČ: 66003385, Lojovice 70, 251 69 Velké Popovice, dle „Žádosti o dotaci
obce Velké Popovice na podporu subjektů provozujících na území obce sportovní a tělovýchovné aktivity a
činnost“ ze dne 10. 3. 2020. Zastupitelstvo obce Velké Popovice doporučuje poskytnout částku 80.000,-Kč
SH ČMS – Sboru dobrovolných hasičů Lojovice z jiných prostředků rozpočtu obce.

Výsledek hlasování:
Pro: 13 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 3h/4Z/2020 bylo schváleno.
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4. Volba zástupců do školské rady Základní školy Velké Popovice, p.o., za zřizovatele

Starostka sdělila přítomným, že doposud bylo zvykem, že členy školské rady Základní školy Velké Popovice,
p.o.  volilo  zastupitelstvo  obce.  Tento  postup  ale  není  správný.  Dále  předala  slovo  Lence  Matoušové,
1. místostarostce, která vysvětlila, že podle zákona o obcích je jmenování členů školské rady za zřizovatele
vyhrazenou pravomocí rady obce. Tuto pravomoc tedy nelze přenést na zastupitelstvo, resp. zastupitelstvo si ji
nemůže vyhradit. Vedení obce chce postupovat v souladu se zákonem. Doporučuje tedy ponechat tento bod
v  programu zastupitelstva  jako  informativní,  bez  usnesení,  a  za  účelem dosažení  dohody o  kandidátech
na členy školské rady. Členy školské rady potom jmenuje rada obce z nominovaných kandidátů.   

Diskuze:
Ladislav Skopal, zastupitel zastupitelstvo  je  vyšší  orgán  ve  vztahu  k  radě  obce,  byl  by  rád,  aby

zastupitelstvo nebylo z této věci zcela vyloučeno.
Lenka Matoušová, 1.
místostarostka

zastupitelstvo nebude vynecháno. Z tohoto důvodu byl  bod volby členů
školské rady v programu ponechán, pojďme to prodiskutovat a dohodněme
s e  n a  k a n d i d á t e c h .  B e z  p ř i j e t í  u s n e s e n í .  P o j ď m e
za každé politické uskupení,  které je zastoupeno v zastupitelstvu obce,
nominovat jednoho kandidáta.

Starostka za Nezávislé navrhujeme jako kandidáta Tomáše Chramostu.
Eliška Doležalová, zastupitelka za OKZ jsme návrh posílali.
Starostka ano, OKZ návrh posílali, nominovali dva kandidáty, pana R*** K*** a paní

Jaroslavu Staňkovou.  Navrhněte  prosím jednoho kandidáta.  Můj  osobní
názor je ten, že člen školské rady za zřizovatele by měl mít v obci trvalý
pobyt. Pan K*** trvalý pobyt v obci nemá.

Lucie Fusková, zastupitelka,
ředitelka ZŠ

za  OKZ  bychom rádi  navrhli  Elišku  Doležalovou.  Ta  je  sice  současně
pedagog, ale je na mateřské dovolené.

Lenka Matoušová, 1.
místostarostka

to bohužel není možné. Školský zákon vylučuje,  aby pedagog školy byl
jmenován členem školské rady za zřizovatele.

R*** K***, občan už  jsem  členem  školské  rady  dlouho,  vstupoval  jsem  tam  na  základě
doporučení pana Wegera, doposud nikdo neměl problém s tím, že nemám
v obci trvalý pobyt.

Starotka doposud byl ale pan K*** volen do školské rady za rodiče. Nyní hledáme
kandidáty za zřizovatele.

Lucie Fusková, zastupitelka,
ředitelka ZŠ

školská rada není kolbiště; je to prostor pro smysluplné diskuze. Když jsem
do školské rady vstupovala já, nefungovalo to, pan K*** to tehdy pomohl
správně  nastavit  komunikaci.  Volba  členů  školské  rady  za  rodiče  už
proběhla, bylo 10 kandidátů, volební účast nízká - 15%. Za pedagogy už
taky volba členů proběhla, volilo se z 5 kandidátů. Zasedání školské rady
potřebujeme  realizovat  co  nejdříve,  apeluji  tedy  na  co  nejrychlejší
jmenování zbývajících členů, aby se školská rada mohla sejít.

Eliška Doležalová, zastupitelka OKZ  se  sejdou  a  svého  kandidáta  oznámí.  Paní  Staňková  není  dnes
přítomna na zasedání zastupitelstva, je třeba celou situaci s ní probrat
osobně.

Starostka za Občany Popovicka je navržena Martina Čermáková, zastupitelka. Její
nominace platí. Následně starostka ukončila diskuzi.

5. Různé

V úvodu projednání tohoto bodu ze zasedání zastupitelstva (19.25) odešel ZdeněkTököly, zastupitel. 

Starostka vyzvala přítomné, aby vůči zastupitelstvu vznesli své podněty a návrhy. 

Diskuze:
Ladislav Skopal, zastupitel požádal radu obce, aby v případech, kdy to bude možné, oslovovala místní

podnikatele  při  zadávání  malých  zakázek.  Místní  podnikatele  je  nutno
v nastalé krizi podporovat.

Starostka souhlasím,  pojďme sestavit  seznam místních podnikatelů,  kteří  by  měli
o takové zakázky zájem.
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Ladislav Skopal, zastupitel například v Rakousku je běžné, že zakázku získá místní podnikatel, i když
je třeba o 10% dražší, než nejlevnější nabídka jiného podnikatele.

Jiří Randák, radní obec se snaží oslovovat místní podnikatele tam, kde to jde. Například při
zpracování architektonických studií. Vždy je ale třeba mít i jiné nabídky pro
srovnání.

Ladislav Skopal, zastupitel vytvořme tedy seznam místních podnikatelů, kteří by měli zájem zakázky
od obce získávat.

Starostka závěrem upozorňuji,  že  pálení  ohňů sice  není  zakázáno,  ale  v  případě
žádosti o vydání povolení k rozdělání ohně jí  hasiči nevyhoví.  Dále zvu
přítomné na kladení věnců k památníku padlých u základní školy 8. 5.
od 9.00 hod.

Návrh usnesení:
návrh usnesení chybí

Výsledek hlasování:

O návrhu usnesení nebylo hlasováno.

Ověřovatelé: Bc. Eva Čelikovská   ............................................................
 

Tomáš Chramosta   ............................................................
 
Starostka MUDr. Václava Zímová   ............................................................
 
Datum vyhotovení:


